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Protokół Nr LXVII/2023 

Z Sesji Rady Powiatu z dnia 15 listopada 2023 roku 

Posiedzeniu Przewodniczył – Marek Ciąpała – Przewodniczący Rady Powiatu 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie – 16:00 

Zakończono o godzinie – 17:09 

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2023 rok, 

b) zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kutnowskiego na lata 2023-2040, 

c) ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

kutnowskiego i przechowywanie tych pojazdów na parkingu strzeżonym 

wyznaczonym przez Starostę Kutnowskiego oraz wysokości kosztów powstałych w 

przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu, 

d) przekazania zadania własnego Powiatu Kutnowskiego dotyczącego zimowego 

utrzymania dróg powiatowych w zakresie ich odśnieżania w sezonie zimowym 2023-

2024, następującym Gminom: Żychlin, Nowe Ostrowy, Oporów, Krzyżanów, Bedlno, 

Dąbrowice, Krośniewice, Kutno, Strzelce i Łanięta, 

e) w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Kutnowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, 

f) przekazania do załatwienia skargi przełożonemu służbowemu, 

g) przekazania do załatwienia skargi przełożonemu służbowemu, 

h) przekazania do załatwienia skargi przełożonemu służbowemu, 

i) przekazania do załatwienia skargi przełożonemu służbowemu. 

3. Zakończenie obrad. 

Punkt 1 

00:06:05 – 00:09:43 

Marek Ciąpała: 

Otwieram obrady LXVII sesji Rady Powiatu Kutnowskiego. Serdecznie witam Państwa Radnych oraz 

pracowników Starostwa. Na 21 radnych biorących udział w sesji, obecnych jest 16 radnych. Tym 

samym stwierdzam prawomocność obrad. Chciałem Państwa Radnych poinformować, iż w dniu 10 

listopada 2023 roku wpłynął wniosek od Zarządu do Przewodniczącego Rady z prośbą o zwołanie sesji 

na podstawie art. 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym z 

przedstawionym porządkiem obrad. Przedstawię teraz porządek obrad. 

(Przewodniczący odczytuje wniosek od Zarządu, który stanowi załącznik do protokołu.) 
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Punkt 2a 

00:09:45 – 00:10:02 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2a. Jest to podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie powiatu na 2023 rok. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. 

Proszę Panią Skarbnik o umówienie uchwały. 

00:10:04 – 00:17:50 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

powiatu na 2023 rok jest związany ze zmianami w planie dochodów, w planie przychodów, w planie 

wydatków, w tym również zadań inwestycyjnych, w planie dotacji oraz rozliczenia deficytu budżetu. 

Odpowiednio dochody ulegają zwiększeniu z jednej strony o 798 436,16 zł i zmniejszeniu o kwotę 4 

638 zł. Omówię na początek, z czym związane jest zmniejszenie. Mianowicie to zmniejszenie jest 

spowodowane zmianą decyzji Wojewody na zadania realizowane przez Wydział Geodezji, 

przepraszam, przez Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego, który otrzymał wcześniej środki w 

podziale na zadania bieżące i zadania inwestycyjne, zgodnie ze złożonym wnioskiem przez Powiatowy 

Inspektorat do Starosty, Starosta następnie do Wojewody. Zaoszczędzone środki na jednym zadaniu, 

Wojewoda dokonał zmiany tej kwoty w podziale na bieżące i majątkowe. Kwota ogółem nie ulega 

zmianie. Niemniej jednak należy dokonać tych zmian. Pozostałe zmiany po stronie zwiększenia 

dochodów są związane z aktualizacją planu dochodów, m.in. spływów za holowanie, przechowywanie 

pojazdów, trwały zarząd, zajęcie pasa drogowego, zezwolenie za przejazdy pojazdami 

ponadnormatywnymi, sprzedaż dzienników budowy czy wydanie kart wędkarskich. Ponadto… 

ponadto z tytułu dofinansowania, udzielonego dofinansowania przez Gminę Oporów dla Powiatu jest 

zwiększenie, przepraszam, jest zwiększenie dotacji, tj. w dochodach majątkowych o kwotę 105 

988,63 zł. Również w dochodach majątkowych zwiększa się dochody z tytułu dofinansowania na 

zakup platformy. Zadanie realizowane przez Dom Pomocy Społecznej w Wojszycach - kwota 104 328 

zł. Dodatkowo dwa Domy Pomocy Społecznej zwiększają dochody z tytułu odpłatności za pobyt 

mieszkańców w łącznej kwocie 452 000, z czego DPS Pniewo - 200 000, DPS Wojszyce - 252 000. 

Dodatkowo środki z tytułu rozliczenia projektu realizowanego przez Powiatowe… Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie w Kutnie „Mamy z powiatu kutnowskiego wracają do pracy” - 40 671,53 

zł. Jeżeli chodzi o przychody, ulegają zwiększeniu. Z tytułu wolnych środków wprowadza się kwotę 

3 000… 3 300 000 zł. Tym samym dochody i przychody zabezpieczają stronę wydatkową. Jeżeli chodzi 

o załącznik nr 3, odpowiednio w drogach publicznych powiatowych zwiększa się o kwotę 105 988,63 

zł. Jest to ściśle związane z załącznikiem inwestycyjnym. Mianowicie dokonuje się zwiększenia 

istniejącego zadania pod nazwą „Zakup samochodu dostawczego na potrzeby Wydziału 

Drogownictwa”. Następnie zmiany są związane z gruntami i nieruchomościami, i zwiększenie i 

zmniejszenie. Tutaj jest przesunięcie między paragrafami te ruchy. Zmiany związane z decyzją 

Wojewody na Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego - zwiększenie i zmniejszenie o kwotę 5 

249 zł. Zabezpiecza się środki na obsługę długu, czyli spłatę odsetki od spłacanych kredytów i 

pożyczek - zwiększenie o 57 930 zł. Następnie zabezpiecza się środki dla Zespołu Szkół nr 2 z tytułu 

realizacji projektu - 8 000 zł. Zwiększenie do Domów Pomocy Społecznej i następuje tam z jednej 

strony zmniejszenie o 200 000, a zwiększenie ogółem o 760 908 zł. I to 200 000 jest związane z  
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załącznikiem inwestycyjnym. Mianowicie po pierwsze, dokonuje się zmiany nad te zadania. 

Dotychczasowa pod nazwą „Zakup windy osobowej platformy dla osób niepełnosprawnych na 

potrzeby Domu Pomocy Społecznej w Wojszycach” jest zdjęcie tego zadania w pełnej w dotychczas 

zabezpieczonej kwocie na 200 000 zł, a wprowadzenie nowego, w nowej nazwie tego zadania pod 

nazwą „Zakup platformy pionowej wraz z dostawą i montażem budynku Domu Pomocy Społecznej w 

Wojszycach” - zabezpieczenie pełnej kwoty 208 656 zł. Jeżeli chodzi o załącznik inwestycyjny, tutaj z z 

zadań inwestycyjnych zdejmuje się zadania pod nazwą „Zakup sprzętu informatycznego wraz z 

oprogramowaniem oraz usług certyfikacyjnych” dla Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego - kwota 4 638 zł i to znajduje odzwierciedlenie już w wydatkach bieżących. I to są 

wszystkie zmiany, jeżeli chodzi o… przepraszam, nie wszystkie. Załącznik inwestycyjny jeszcze 

przewiduje udzieloną dotację dla Muzeum w Krośniewicach - 55 000, tytułem zabezpieczenia 

środków na przeprowadzenie zadania, dostosowania do wymogów ppoż. I ostatni załącznik związany 

ze zmianami w planie dotacji udzielonych z budżetu powiatu na 2023 rok. Po pierwsze, wprowadza 

się dotacje dla Muzeum - 55 000, dla Technikum Zakładu Doskonalenia Zawodowego Centrum 

Kształcenia w Kutnie, zwiększenie dotychczasowej dotacji - 1 714 zł i są to środki związane z 

otrzymanymi środkami na pomoc obywatelom Ukrainy. Ten sam tytuł jest dla Stowarzyszenia 

Przyjaciół Szkół Katolickich w Kutnie - 818 000 zł, Pascal - 1 020 zł, Branżowa Szkoła Pierwszego 

Stopnia Zakładu Doskonalenia Zawodowego - 2 125 zł i Katolickie Liceum Ogólnokształcące - 1 495 zł. 

Dodatkowo zwiększenie dotacji dla zgromadzenia sióstr Albertynek o kwotę 39 000 zł i są to 

wszystkie zmiany, jeżeli chodzi o przedmiotowy projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w 

budżecie powiatu na rok bieżący. Dziękuję. 

00:17:51 – 00:17:59 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać głos? Proszę bardzo, Pan 

Radny Krzysztof Debich. 

00:18:01 – 00:20:42 

Krzysztof Debich: 

Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, dokonano zmian w budżecie poprzez m.in. 

zwiększenia deficytu budżetu o kwotę 3 300 000 zł, które zostanie sfinansowane przychodami 

pochodzącymi z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy o finansach 

publicznych. W części opisowej uchwały całkowita wartość przychodów pochodzących z wolnych 

środków, służących sfinansowaniu deficytu budżetu powiatu, wynosi 6 678 903,52 zł. I pytam, art. 

217 ust. 2 pkt. 6 (nieczytelny zapis) brzmi następująco: „Deficyt budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego może być sfinansowane przychodami pochodzącymi z, i tu jest pkt. 6, wolnych 

środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego i innych niż określone w pkt. 5 i 8, w tym wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych”. Panie Starosto, nasuwa się zatem 

pytanie. Z którego źródła wymienionego w art. 217 ust. 2 pkt. 6 ustawy, pochodzą wolne środki w 

wysokości 3 300 000 zł? W załączniku nr 2 do projektu uchwały pt. „Zmiana planu przychodów na 

2023 rok” wolne środki zostały wykazane w kwocie 7 101 246 zł, a w części opisowej jest kwota 6 

678 903,52 zł. Skąd wzięła się ta różnica? Następne pytanie, kwota 3 300 000 zł wprowadzono do 

rezerwy urzędowej. Na co Zarząd planuje przeznaczyć te środki? Tym bardziej, że jednocześnie,  
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zgodnie z załącznikiem nr 3, zmiana planu wydatków budżetu powiatu na 2023 rok polega 

zwiększeniu o kwotę 4 340 740,16 zł do kwoty 226 108 697,49 zł. Panie Starosto, Gmina Zduny, 

podobnie jak my i w podobny sposób, miała zatrudnionego tego samego skarbnika. Tymczasem w 

protokole po kontrolę tej gminy, RIO napisało: „W ocenie RIO w Łodzi, zastosowany system czasu 

pracy skarbnika gminy skutkował w szczególności zaistnieniem szeregu istotnych nieprawidłowości w 

zakresie wprowadzenia ksiąg rachunkowych Gminy Zduny oraz urzędów Gminy w Zdunach”. Czy nie 

obawia się Pan wyników kontroli RIO? 

00:20:44 – 00:20:49 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę o zabranie głosu przez Panią… Pana Starostę. 

00:20:50 – 00:21:01 

Daniel Kowalik: 

Na pierwszą część pytania proszę o odpowiedź Panią Skarbnik. Ja odpowiem na pytanie odnośnie 

tego, w jakim celu jest zwiększana rezerwa celowa w budżecie. 

00:21:02 – 00:21:04 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Staroście. Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

00:21:04 – 00:23:37 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jeżeli chodzi o rozliczenie przychodów, o których… o które pytał 

Pan Radny Debich, przychody to są kwoty wprowadzone w celu pokrycia deficytu i jeszcze rozchody 

są finansowane również z przychodów, czyli pełna kwota wolnych środków w kwocie 7 101 246 zł jest 

w przychodach. Natomiast część z tej kwoty jest na pokrycie deficytu, a część jest na finansowanie 

rozchodów w kwocie, w tym roku 422 342,48 zł i to macie Państwo wszystko pokazane przy projekcie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, gdzie przychody są w punkcie 4, gdzie są pokazane 

wszystkie przychody i w tym na pokrycie deficytu. Po pierwsze, w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

jest to bardzo czytelne, tak jak powiedziałam w punkcie 4. Po pierwsze, kredyty, pożyczki, emisja 

papierów wartościowych - 16 740 000, przychody, w tym na pokrycie deficytu budżetu - 16 740 000. 

Kolejna pozycja to jest nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych - 6 122 000,21 zł i w pełnej wysokości 

przychody kryją deficyt budżetu. I ostatnią pozycją są wolne środki w kwocie 7 101 246 zł. Z czego na 

pokrycie deficytu - 6 678 903,52 zł, a różnica między całością kwoty przychodów, a pokryciem na 

deficyt jest kwotą równą rozchodom, które to rozchody są pokrywane z wolnych środków. I nie ma 

mowy o żadnej rozbieżności, ponieważ rozchody muszą być czymś pokryte. Skoro nie są pokrywane z 

wydatków, to muszą być pokryte z przychodów, albo z kredytów, albo z nadwyżki, albo z wolnych 

środków. Dziękuję. 

00:23:37 – 00:23:41 

Marek Ciąpała: 
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Dziękuję Pani Skarbnik. Głos zabierze Starosta Kutnowski. Proszę bardzo. 

00:23:42 – 00:25:23 

Daniel Kowalik: 

Jeśli chodzi o kwestię rezerwy cenowej, o której mówił Pan Radny, Zarząd Powiatu Kutnowskiego 

otrzymał informację od Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, że inwestycja, czyli przebudowa ulicy 

Lipowej z poprzedniego naboru z Funduszu Dróg Samorządowych, została przekierowana z listy 

rezerwowej na listę podstawową i już tłumaczę, o co chodzi. W tym momencie jesteśmy 

zakwalifikowani rzeczywiście na tej liście podstawowej, lecz to dofinansowanie, które w tym 

momencie jest nam proponowane, no to jest dofinansowanie, które nie umożliwi nam wykonanie 

tej… tej modernizacji drogi, ale dostaliśmy informację, że jest szansa, że jeśli inne samorządy po 

rezygnują z tych dofinansowań… Bo żebyście Państwo mieli jasność, każdy samorząd powiatowy mógł 

dostać maksymalnie 50% dofinansowania. Teraz nam zaproponowano chyba 10, ale jest szansa, że 

jeśli inne samorządy po rezygnują z tego dofinansowania, no to dofinansowanie się zwiększy, ale ze 

względu na to, że jeszcze w tym roku byśmy musieli podjąć pewne kroki finansowe, postanowiliśmy 

utworzyć tę rezerwę, żeby w takiej sytuacji móc po prostu wykonać to działanie. Z góry ostrzegam, że 

no szansa na to, że tą… że tą modernizację wykonamy, to nie jest 100%. Myślę, że to jest takie pół na 

pół. Nawet może gorzej niż pół na pół, no ale jeśli rzeczywiście taka szansa by się pojawiła, no to 

warto być w tym… w tym temacie zabezpieczony. Dziękuję. 

00:25:25 – 00:25:29 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Staroście. Proszę bardzo, Pan Radny Krzysztof Debich. 

00:25:30 – 00:25:36 

Krzysztof Debich: 

Czy ten tytuł „Modernizacja drogi ulicy Lipowej” jest gdzieś w planach tutaj inwestycyjnych 

(nieczytelny zapis)? 

00:25:39 – 00:25:41 

Marek Ciąpała: 

Starosta, proszę bardzo. 

00:25:41 – 00:26:29 

Daniel Kowalik: 

No właśnie, jest po to utworzona ta… ta rezerwa celowa, bo na tą chwilę my tak de facto jeszcze 

umowy żadnej nie podpisaliśmy, tylko czekamy na ten sygnał, jakby to wyższe dofinansowanie się 

pojawiło. Tam cała inwestycja była wykonywana na zasadach „zaprojektuj i wybuduj”, więc jeszcze w 

tym roku byśmy musieli przygotować projekt po (nieczytelny zapis) funkcjonalno-użytkowych. I po 

prostu ten wydatek byśmy musieli jeszcze w tym roku poczynić. Ale tak jak mówię, no to nie ma się 

co napawać naprawdę, bo jeśli dostaniemy taki sygnał, to będziemy musieli od razu działać. Dlatego  
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jest taki, ta rezerwa utworzona, ale no mówię, że szansa jest pół na pół, że rzeczywiście to będziemy 

mogli zrobić. 

00:26:31 – 00:26:32 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. 

00:26:33 – 00:26:34 

Krzysztof Debich: 

Ja tylko… ja tylko jedną rzecz. 

00:26:35 – 00:26:35 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo. 

00:26:36 – 00:27:08 

Krzysztof Debich: 

Rzeczywiście Pan Starosta ma rację z tym, że czasu jest bardzo mało, no bo mamy listopad i jest 

końcówka roku. Wydatkowanie takiej kwoty pieniędzy jest dużo (nieczytelny zapis). Ale jak będziemy 

przychodzić na sesję jeszcze kolejną, żeby uruchamiać to zadanie inwestycyjne, nie mając go teraz 

wprowadzonego, to Zarząd będzie miał związane ręce. Bo nie może ponieść wydatku na tytuł, na 

zadanie, na ten wydatek, jeżeli nie będzie go (nieczytelny zapis) w planie, tak mi się wydaje 

przynajmniej. I wtedy tracimy no, z tydzień przynajmniej tak, a czasu jest bardzo mało do końca roku. 

00:27:10 – 00:27:23 

Daniel Kowalik: 

Znaczy w tym roku wydatek byśmy ponieśli tylko na tym planie funkcjonalno-użytkowym, a my byśmy 

musieli po prostu przedstawić wtedy przy podpisywaniu umowy, że mamy środki zapewnione na 

ten… na to, tak. 

00:27:23 – 00:27:25 

(nieczytelny zapis) 

00:27:25 – 00:27:46 

Daniel Kowalik: 

Ale mamy rezerwę teoretycznie, tak. Ale to, to jak mówiłem, no to jest... no na dwoje babka wróżyła. 

To jest nabór, żebyśmy też mieli świadomość, nie z tamtego roku tylko z poprzedniego roku, więc z 

tej listy zostaliśmy tak teraz no ad hoc wrzuceni no i w tym celu tylko to jest. 

00:27:48 – 00:28:17 

Krzysztof Debich: 
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Może żeby pozostałe osoby też wiedziały, ponieważ chodzi tak naprawdę i bardzo dobrze, że 

dochodzi do takiej współpracy, ponieważ ulica Żniwna jest sfinansowana przez miasto, ponieważ 

otrzymali na to środki finansowe. A ulica Lipowa jest zaraz obok i wypadałoby ją zrobić, więc… a ulica 

Lipowa to jest nasza ulica, druga powiatowa, więc patrząc się na te wydatki, no ok, ja przyjmuję 

takie… takie wyjaśnienia, bo rzeczywiście to będzie bardzo trudne do wykonania. 

00:28:19 – 00:29:05 

Daniel Kowalik: 

Znaczy no, bo jeśli, nie wiem czy to o to Panu chodzi, że to drogo by wyszło, bo tam przebudowa cała 

miała… tam drogę trzeba od podstaw pobudować, no ale od razu w tym naszym założeniu byśmy 

pociągnęli chodnik od ulicy Oporowskiej, bo tam miasto planuje przy tym nowym osiedlu bloków 

(nieczytelny zapis) budować chodnik. No mówię, no to trzeba mieć jednak no tą świadomość, że to 

może się nie udać. Ale tak jak to słusznie Pan radny zauważył, to jest druga ostatnia nasza ulica w 

mieście Kutno, bo jeszcze została ulica Skrajna, tam w części została ona w tym roku trochę z 

oszczędności ponaprawiana. No i też nam zależy, żeby tą ulicę Lipową jednak zrobić, bo to jest 

ostatnia w sumie taka ulica gruntowa jeszcze na termin następny. 

00:29:07 – 00:29:10 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Pani Skarbnik, proszę bardzo. 

00:29:11 – 00:29:50 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja jeszcze dopowiem. W załączniku nr 4 pod przedmiotowym 

projektem dzisiejszym zmian w budżecie jest zadanie pod nazwą „Opracowanie dokumentacji 

technicznej na modernizację przebudowy dróg powiatowych”. Zawsze to możemy, o czym mówił Pan 

Starosta, program funkcjonalno-użytkowy podciągnąć po to… pod to zadanie. Natomiast to jest 

wykazanie, że Powiat posiada środki na zabezpieczenie pod przyszłe… pod przyszłe zadanie 

inwestycyjne. Pan Starosta jeszcze. 

00:29:50 – 00:30:07 

Daniel Kowalik: 

Tak, bo jeszcze właśnie, bo może tego… to nie wybrzmiało. Same prace, roboty by nie odbywały się w 

tym roku, tak. My w tym roku byśmy wykonali tylko ten projekt funkcjonalno-użytkowy, a samo 

wydatkowanie było już planowane, wtedy byśmy dokładali w budżecie przyszłorocznym. No bo w 

tym… w tym… 

00:30:08 – 00:30:27 

Krzysztof Debich: 

Znaczy dlatego mi się wydawało, że dobrze było to umiejscowić, że tak powiem, na przyszły rok te 

3 300 000 zł już dzisiaj w projekcie budżetu na przyszły rok, te 3 300 000 zł. Oczywiście mógłbym…  
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znaczy wszyscy nie wierzymy, że to się uda zrobić teraz jak się opracowanie zrobi to będzie to w 

zasadzie wszystko. 

00:30:30 – 00:30:36 

Marek Ciąpała: 

Proszę bardzo, Pan… Pani Skarbnik zgłaszała wcześniej. Pan Góreczny i Panu Jackowi przekazuję. 

00:30:36 – 00:33:23 

Jolanta Skowrońska: 

Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o projekt budżetu na 2024 rok, został już przyjęty przez Zarząd w 

dniu 8 listopada, przesłany, tak przesłany do Państwa Radnych, przesłany do Regionalnej Izby celem 

jego zaopiniowania. Jeżeli, tak jak Pan Starosta mówił, cokolwiek się wydarzy, to zawsze zdążymy 

albo autopoprawkę, ewentualnie już do typowej uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2024 

rok, jeżeli to okaże się do realizacji. Na tym etapie nie ma takiej potrzeby, bo tak właściwie jeszcze nie 

wiadomo, jak to się zakończy. Jeżeli pozwolicie Państwo, to ja bym chciała się odnieść do słów Pana 

Radnego Debicha, gdzie wspomniał o kontroli Regionalnej Izby w Zdunach. Szkoda, że Pan Radny 

widzi tylko tam, gdzie jest nazwisko Skowrońska, a nie widzi innych samorządów. Niemniej jednak ja 

nadmienię, że kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, która była w powiecie i wykazała również 

wiele nieprawidłowości i to z poprzedniego okresu, z poprzedniej kadencji. W protokole zapisano, że 

ja z imienia, nazwiska również nie sprawowałam nadzoru, gdzie w ogóle to nie był mój okres, więc nie 

wiem, czy bardzo się komuś podoba moja osoba, czy moje nazwisko. Natomiast jak wszyscy chcą, 

mogą prześledzić protokoły z Regionalnej Izby. Ja też śledzę, widziałam wyniki kontroli w mieście 

Kutno, w gminie Żychlin i nie znam protokołu, w którym nie byłoby nieprawidłowości, w którym nie 

byłoby zarzutów. Więc naprawdę Panie Radny, nie wiem czym to jest spowodowane, ponieważ tak 

sobie teraz pomyślałam, proszę przypomnieć sobie jak nie kto inny, tylko Pan zwracał się do mnie o 

pomoc w kadencji kiedy był Pan Starostą. Nawet mnie Pan zatrudniał. Jakoś wtedy nie miał Pan 

problemu, ani ze zrozumieniem mojego słowa mówionego, pisanego i wszystko… wszystko 

odpowiadało. Nie wiem, co się zadziało. Ja dalej działam tak samo jak działałam. Nazywam się tak 

samo jak nazywałam się wcześniej. Nie wiem czym to jest spowodowane i mogę tylko ubolewać z 

tego powodu, bo nie należę do ludzi, którzy by mieli kogokolwiek atakować czy rzucać ciągle 

oskarżenia. To tak tylko ode mnie. Dziękuję. 

00:33:24 – 00:33:25 

Marek Ciąpała: 

Pan Radny Krzysztof Debich. 

00:33:26 – 00:33:44 

Krzysztof Debich: 

Państwo widzieliście, zadałem pytanie do Pana Starosty jako zwierzchnika służbowego w Starostwie, 

odpowiedź jest od Pani Skarbnik. Pani Skarbnik oczywiście ma tendencję do (nieczytelny zapis) 

między radnymi, a i do polityki, a nie odnoszenia się, tylko i wyłącznie, do budżetu. Nie chcę więcej 

tego tematu kontynuować. 
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00:33:45 – 00:33:50 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Głos zabierze Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Góreczny. Proszę bardzo. 

00:33:51 – 00:34:38 

Zdzisław Góreczny: 

Chciałbym przypomnieć, że ulica Lipowa to jest droga gruntowa. Jeszcze w poprzedniej kadencji 

mieszkańcy również tutaj zgłaszali uwagę. Chcieli po prostu budowę tej ulicy i teraz jak ulica Żniwna 

dojdzie do ulicy Lipowej to właśnie, jeśli byśmy zrobili tą drogę to by się spięło (nieczytelny zapis) 

zielona, tam jest potężne osiedle. Celowe jest zrobienie właśnie tej drogi i mieszkańcy tej okolicy 

oczekują tego. Tym bardziej, że jeżeli ta droga zostanie zrobiona w środku osiedla, to osiedle się 

szybko rozbuduje. Dziękuję. 

00:34:39 – 00:34:42 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Radny Jacek Sikora. 

00:34:44 – 00:35:50 

Jacek Sikora: 

Panie Przewodniczący, Panie Starosto. Powiem, że jestem dumny i zadowolony, bo dnia dzisiejszego 

złożyłem na ręce Zarządu Powiatu Kutnowskiego pismo z Komitetu Obywatelskiego PL w związku ze 

zgłoszonymi uwagami mieszkańców, w ramach prowadzonej na stronie internetowej Komitetu 

Obywatelskiego ankiety w sprawie rozwoju Powiatu Kutnowskiego „Co na to powiecie?” w związku z 

planowaną przez Miasto przebudową ulicy Żniwnej w Kutnie, droga oprócz asfaltowej nawierzchni 

zyska również chodnik, odwodnienie, oświetlenie, a realizacja tego zadania rozpocznie się w drugiej 

połowie przyszłego roku. Jako naturalne uzupełnienie powyższej inwestycji, w nawiązaniu do 

składanych wcześniej obietnic, wnosimy o przebudowę sąsiadującej ulicy powiatowej, tj. ulicy 

Lipowej w Kutnie. Proszę o wskazanie planowanego terminu przebudowy ulicy Lipowej w Kutnie i 

zakres tych prac. Przed sesją Rady Powiatu Kutnowskiego złożyłem dziś właśnie to pismo. Dziękuję, że 

akurat tutaj ten temat został wywołany. 

00:35:50 – 00:35:52 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Starosta Kutnowski. 

00:35:53 – 00:36:21 

Daniel Kowalik: 

No to ja tylko mogę ze swojej strony trzymać kciuki, że Pan Radny Sikora, kandydat na posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej z Platformy Obywatelskiej, będzie teraz lobbował u nowych władz, żeby w 

przyszłym roku też pojawiły się fundusze, tak jak Fundusz Dróg Samorządowych czy Fundusz Polski  



Protokół z LXVII sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 15 listopada 2023 roku 

Ład i żeby ta inwestycja była naprawdę sfinansowana. Na tą chwilę no próbujemy pozyskać środki jak 

możemy. Dziękuję. 

00:36:22 – 00:36:25 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Staroście. Czy ktoś? Pan Radny Krzysztof Debich, proszę. 

00:36:27 – 00:36:48 

Krzysztof Debich: 

Przygotujcie Państwo dokumentację. Czasy środków rozdzielanych kończą się. Dobra dokumentacja, 

żeby nie było żadnych pomyłek. Wchodzimy na grunty prywatne z czymkolwiek, (nieczytelny zapis) 

przygotować, bo mam wrażenie, że ten nowy czas, który się zbliża, będzie się opierał po… o rzetelną 

pracę i dokumentację. 

00:36:50 – 00:36:53 

Marek Ciąpała: 

Pan Radny Jacek Sikora, proszę. 

00:36:56 – 00:37:48 

Jacek Sikora: 

Panie Starosto, wybrany z list Polskiej Sprawiedliwości, Prawo i Sprawiedliwość, przepraszam. Nie 

wchodzimy tutaj nigdy w partie polityczne na sesji Rady Powiatu. Na dzień dzisiejszy Prawo i 

Sprawiedliwość sprawuje władzę w Rzeczpospolitej, w Urzędach Marszałkowskich, w wojewódzkiej 

większości. Nigdy Panu tutaj na sesji nie przypominałem, że Pan był na listach Prawa i 

Sprawiedliwości, ani nikomu z Pań i Panów Radnych. W piśmie również nie wypisałem Prawa i 

Sprawiedliwości. Także sądzę, że to jest wspólne dobro, Panie Starosto. 

00:37:49 – 00:37:52 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę bardzo, Pan Starosta. 

00:37:53 – 00:40:06 

Daniel Kowalik: 

Odnośnie dokumentacji, no temat, no jak Państwo wiedzą, jest akurat długo już bardzo, przez dwie 

kadencje, poruszany tej drogi. I również za czasów, kiedy Pan był Starostą, Panie Krzysztofie i proszę 

mi powiedzieć, że wtedy wszystko było już analizowane. Jeśli chodzi o wykup gruntów ewentualnych, 

to w tym miejscu nie ma takiej potrzeby i wręcz nawet ten proponowany chodnik, który by miał się 

znaleźć w przypadku wykonania tej inwestycji, no spowodowany jest tym, że tam jest dosyć szeroki 

pas drogowy, gdzie ten chodnik, ta cała infrastruktura około drogowa, czyli rów, pobocza, chodnik 

przy posesjach, po prostu by się mieścił w tej działce naszej drogowej. A jeśli chodzi jeszcze o 

dokumentację, no system „zaprojektuj i wybuduj” jest systemem powszechnie stosowanym i to nie  
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jest nic, co by miało wspólnego z, nie wiem, kwestią… kwestiami, które Pan poruszał. Odnośnie tego, 

co powiedział Pan Radny Jacek Sikora, Panie Radny, ja Pana… po prostu Panu wskazuję, że w tym 

momencie będzie możliwość może z tej drugiej strony sceny politycznej takie pieniądze pozyskać i 

warto, jeśli Pan z tej drugiej strony politycznej jest, aby zainteresować się takimi tematami. Po prostu 

już sobie może jakiś taki dzienniczek radnego, dzienniczek działacza społecznego prowadzić, no bo on 

tutaj mówił, że ankieta, potrzeba społeczna została zdiagnozowana. Bardzo się cieszę, że mamy 

podobne diagnozy, jeśli chodzi o potrzeby inwestycyjne w powiecie kutnowskim. No to w takim 

dzienniczku radnego można sobie myślniczek już zapisać, że to jest jedno z pierwszych zadań w 

sytuacji, kiedy będzie można jednak od tej strony z drugiej politycznej te środki pozyskiwać. Ja 

naprawdę tego nie mówię w sposób… po to, żeby być złośliwym, tylko wskazuję, że naprawdę w tym 

momencie będzie można we spół, póki jeszcze ta kadencja samorządu trwa, zadziałać, żeby jeśli teraz 

się nie uda, to w przyszłym roku myślę, że w takim… z takim wsparciem no na pewno się już uda. 

Dziękuję. 

00:40:08 – 00:40:11 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję. Ad vocem Pan Jacek Sikora, proszę. 

00:40:11 – 00:40:20 

Jacek Sikora: 

Kończąc już tą dyskusję, żebyśmy wrócili do meritum. Panie Starosto, Polska to my, ja i Pan. 

00:40:24 – 00:40:26 

Marek Ciąpała: 

Pan Radny Krzysztof Debich, proszę. 

00:40:26 – 00:41:14 

Krzysztof Debich: 

Rzeczywiście, żeby nie tracić czasu, bo mam wrażenie, że epoka klientelizmu się skończyła, a Pan 

Starosta poproszę, żeby przystąpił do stworzenia strategii rozwoju powiatu, gdzie będzie wykazane 

(nieczytelny zapis). Bo tak to jest, że jednym z podstawowych dokumentów bez klientelizmu 

pozyskiwania środków jest odpowiednia strategia i odpowiednie plany długofalowe. Jak sam Pan 

powiedział na ostatniej sesji, waszą strategią jest pozyskiwanie pieniędzy, ale tak jak mówię, te czasy 

rozdzielania, jak to mówią Rosjanie (nieczytelny zapis), się skończyły. Musimy mieć podstawowe 

dokumenty, więc żeby nie tracić czasu, proszę o Zarząd Powiatu o przystąpienie do prac nad strategią 

rozwoju Powiatu na odpowiednie lata. Dziękuję bardzo. 

00:41:16 – 00:43:40 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, nie widzę więcej pytań. Chciałem Państwa Radnych 

poinformować, że w związku z tym, że tablety nie były użytkowane przez kilka lat i wymagają 

aktualizacji i dzisiejsze głosowanie odbywać się będzie poprzez wyczytywanie z imienia i nazwiska  
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Państwa Radnych, po sesji proszę Państwa Radnych w tej kwestii o skontaktowanie się z 

informatykami… z informatykiem, przepraszam. Przystępujemy do głosowania. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Wstrzymuję się 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Wstrzymuję się 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 13 głosach za, głosów przeciwnych nie 
było i 5 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 349/67/2023 w sprawie wprowadzenia 
zmian w budżecie powiatu na 2023 rok. 

Punkt 2b 

00:43:41 – 00:44:02 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2b. Jest to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o 
uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-2040. Projekt 
uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. Proszę Panią Skarbnik o omówienie projektu 
uchwały. 
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00:44:03 – 00:45:42 

Jolanta Skowrońska: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 
2023-2040 jest ściśle związany z podjętą już uchwałą w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu 
na 2023 rok i dostosowanie kwot po stronie dochodów, wydatków, wyników budżetu oraz 
przychodów. Odpowiednio, dochody po zmianach będą stanowiły kwoty 196 567 793,76 zł, dochody, 
przepraszam, wydatki po zmianach - 226 108 697,49 zł. Wynik budżetu jest deficytem i stanowi 
kwotę 29 540 903,73 zł. Rozchody pozostają na niezmienionym poziomie w kwocie 422 342,48 zł. 
Przy tej okazji poproszę Państwa w załączniku nr 3 na stronie przedostatniej od akapitu 
„wprowadzone zmiany…”. Dokładnie odczytuję zapis: „wprowadzone zmiany powodują zmiany w 
zadłużeniu powiatu”, oczywiście nie powodują zmiany w zadłużeniu powiatu, mój błąd. Winno być: 
„wprowadzone zmiany nie powodują zmiany w zadłużeniu powiatu” i o to Państwa poproszę, o taką 
adnotację i przegłosowanie tej uchwały z tą drobną poprawką. Dziękuję. 

00:45:44 – 00:45:51 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiotowej sprawie? Pan 
Radny Krzysztof Debich, proszę. 

00:45:56 – 00:47:04 

Krzysztof Debich: 

W uchwale w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu powiatu w dziale 600 rozdziale 614… 600, 60 
014 droga… drogi publiczne powiatowe, modernizację dróg nr 2172E, 2110E i 2161E opisano w 
dwóch miejscach. Raz wskazano wydatek na kwotę 1 247 182,58 zł, a drugi - 7 065 000. Tymczasem 
w tabeli nazwanej „przedsięwzięcia WPF” w punkcie 1327 modernizację tych dróg na rok 2023 ujęto 
limit łącznie w kwocie 8 312 i 182,58 zł. Skąd pochodzi ta niespójność między zmianami do budżetu, a 
WPF? Czy to jest tylko kwestia techniczna? Jeszcze jedno, bo pewnie się pogubiłem trochę. Pani 
Skarbnik, z której to części? To jest z kredytów, te wolne środki zaciągniętych w latach ubiegłych, tak? 
Te 3 300 000? 

00:47:04 – 00:47:10 

Jolanta Skowrońska: 

Wolne środki mogą pochodzić tylko i wyłącznie z kredytów i pożyczek, więc tylko z tego tytułu 
pochodzą wolne środki. 

00:47:11 – 00:47:13 

Krzysztof Debich: 

No nie tylko z tego, bo jest wyemitowany papierów wartościowych, których nie było. 

00:47:14 – 00:47:16 

Jolanta Skowrońska: 

Ale Powiat do tej pory nie emitował papierów. 

00:47:21 – 00:47:23 
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Krzysztof Debich: 

Więc proszę odpowiedzieć na to pierwsze pytanie. 

00:47:24 – 00:47:30 

Jolanta Skowrońska: 

Ale nie bardzo rozumiem. Rozbieżność między czym, a czym? 

00:47:31 – 00:48:04 

Krzysztof Debich: 

Między wydatkami, które są w budżecie, w którym jedną modernizację tych samych dróg, które 
wymieniłem, w dwóch pozycjach. W jednej pozycji na kwotę 1 247 000 około, a druga 7065. Potem w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej jedną modernizację tych samych dróg w jednej pozycji. Skąd ta 
różnica? Dlaczego tutaj się mówi o dwóch pozycjach, jakby to były zupełnie odrębne zadania, mimo 
że na te same drogi, a w WPF mamy w całości budżet na ten rok. 

00:48:05 – 00:49:11 

Jolanta Skowrońska: 

Szanowni Państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa zbiera jakby łącznie i to nie tylko wydatki, ale 
również przychody. Jeżeli zobaczycie Państwo chociażby, podam to na przykładzie przychodów, w 
pozycji 4 jest nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych, w którą wchodzi typowa nadwyżka, ale również 
środki z tytułu rozliczenia projektów chociażby unijnych. To jest paragraf 905. WPF zbiera łączne 
wartości, więc w WPF-ie się już nie rozgranicza. Po to jest budżet, tym bardziej jeżeli chodzi o zadania 
inwestycyjne. Do tego jest załącznik inwestycyjny. Każde zadanie jest w oddzielnej pozycji w kwocie 
przypisanej do danej inwestycji. Natomiast Wieloletnia Prognoza Finansowa przewiduje i jeżeli chodzi 
o przedsięwzięcia do Wieloletniej Prognozy Finansowej, tam mogą znaleźć się tylko i wyłącznie 
zadania wieloletnie. Jednoroczne znajdują się w budżecie. Więc nie wiem, czy o to chodziło, czy… czy 
nie o to. 

00:49:12 – 00:49:39 

Krzysztof Debich: 

Czy tytuły tych wydatków w budżecie są takie same? Modernizacja dróg o kolejnych numerach jest w 
dwóch pozycjach. Rozumiem, że w WPF-ie Pani to zebrała razem. To czy to są dwa różne zadania, 
jakoś wyszczególnione na te same drogi w samym budżecie czy to jest też jedno zadanie - 
modernizacja dróg? Może w tym 1 000 000… na 1 000 000 zł są chodniki, a nawierzchnie drogi są w 
postaci 7 000 000 zł. Z czego to wynika? 

00:49:40 – 00:51:17 

Jolanta Skowrońska: 

No chyba już dotarło do mnie, o co chodzi. W budżecie jest (nieczytelny zapis) w zależności od źródła 
finansowania, czyli paragraf. Jeżeli chodzi o finansowanie z Polskiego Ładu musi być to przypisany 
paragraf zgodnie z klasyfikacją budżetową „środki dotyczące z Polskiego Ładu”. Jest to paragraf 66 
70. Wkład własny do tej inwestycji, tożsame… tożsama nazwa, ale już użyty inny paragraf - paragraf 
60 50. Więc w budżecie będzie to występowało w dwóch pozycjach i każde tam, gdzie jest źródłem w 
części finansowanie z Polskiego Ładu, a wkład własny jest z innego źródła. Więc być może o to Panu  
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chodzi, Panie Radny, bo nic innego tutaj nie ma prawa być. Jeżeli zerkniemy w załącznik inwestycyjny, 
to znajdują się takie zadania. Już tylko odszukam. „Modernizacja drogi 2140 - kwota 1 298 500 zł i to 
jest kwota… Słucham? 

00:51:18 – 00:51:25 

Krzysztof Debich: 

To może przeczytam, że w rozdziale 60 014, nie mamy paragrafów, więc trudno mi to ocenić. 

00:51:25 – 00:51:27 

Jolanta Skowrońska: 

Tak, bo budżet jest... 

00:51:27 – 00:51:56 

Krzysztof Debich: 

Ja wiem jaki jest budżet, okej. Modernizacja dróg powiatowych nr 2172E, 2110E, nr 2116 jest kwota 1 

247 182,58 zł. I również na dole jest wyszczególniona modernizacja dróg powiatowych 2172E, 2110E i 

nr 2160E, czyli te same drogi, modernizacja, taki sam tytuł i jest kwota 7 065 000. 

00:51:56 – 00:52:39 

Jolanta Skowrońska: 

I właśnie to jest to, o czym powiedziałam. Czyli to na dole, przed chwileczką Pan odczytał, Panie 

Radny, na 7 065 000. Źródło finansowania z Polskiego Ładu, czyli paragraf 63 70, tak w pełnej 

szczegółowości, ale budżet jest zgodnie z uchwałą Rady Powiatu konstruowany w wydziałach i 

rozdziałach, jeżeli chodzi o wydatki, więc nie ma prawa, być tu pokazany paragraf. A wyżej ta sama 

nazwa, źródło finansowania są środki własne Powiatu. Łącznie zbieram do WPF-u, bo tam już nie ma 

rozgraniczenia. 

00:52:41 – 00:52:48 

Krzysztof Debich: 

Rozumiem, że (nieczytelny zapis) Pani Skarbnik jest (nieczytelny zapis) na odcinku, więc prosiłbym o 

takie opisywanie tych miejsc, żebyśmy wie… 

00:52:48 – 00:52:49 

Jolanta Skowrońska: 

(nieczytelny zapis) 

00:52:50 – 00:52:52 

Krzysztof Debich: 

Żebyśmy wiedzieli, nie musieli pytać na sesji. Żebyśmy to wiedzieli. 

00:52:52 – 00:52:53 
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Jolanta Skowrońska: 

Okej. 

00:52:55 – 00:54:32 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska 

Państwa Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się 

od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Wstrzymuję się 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Wstrzymuję się 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Wstrzymuję się 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Wstrzymuję się 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 13 głosach za, głosów przeciwnych nie 
było i 5 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 350/67/2023 w sprawie zmiany uchwały o 
uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-2040. 

Punkt 2c 
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00:54:32 – 00:56:56 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2c. Jest to podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu kutnowskiego i przechowywanie tych pojazdów 

na parkingu strzeżonym wyznaczonym przez Starostę Kutnowskiego oraz wysokości kosztów 

powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz 

z materiałami na sesję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiotowej sprawie?  

Nie widzę. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska Państwa 

Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się od 

głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: … 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 17 głosach za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 351/67/2023 w sprawie ustalenia  
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wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu kutnowskiego i przechowywanie 
tych pojazdów na parkingu strzeżonym wyznaczonym przez Starostę Kutnowskiego oraz wysokości 
kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

Punkt 2d 

00:56:56 – 00:57:32 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2d. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania zadania 

własnego Powiatu Kutnowskiego dotyczącego zimowego utrzymania dróg powiatowych w zakresie 

ich odśnieżania w sezonie zimowym 2023-2024 następującym gminom: Żychlin, Nowe Ostrowy, 

Oporów, Krzyżanów, Bedlno, Dąbrowice, Krośniewice, Kutno, Strzelce i Łanięta. Projekt uchwały 

otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Pan Marek, 

Radny Marek Jankowski, proszę bardzo. 

00:57:32 – 00:57:39 

Marek Jankowski: 

Dziękuję, mam pytanie. Czy już konkretnie jakiś limit, jakaś kwota jest przeznaczona na to.. na to 

zadanie? Dziękuję. 

00:57:39 – 00:57:41 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję. Pan Starosta, proszę. 

00:57:42 – 00:58:13 

Daniel Kowalik: 

W tym roku limit w ogóle na porozumienia z gminami, jeśli chodzi o utrzymanie dróg, był 106 000. Na 

przyszły rok jest planowany 113 000. Przepraszam, a zwiększenie za same odśnieżanie to jest 14% 

mniej więcej. Bo to też wyjdzie z tego, jakie oszczędności wyjdą z bieżącego utrzymania się takiego 

ogłoszenia i wtedy te stawki na cały sezon wychodzą. Nie powinno być więcej niż 10 groszy. Tak to 

wygląda. 

00:58:14 – 00:58:17 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Andrzej Szarwas, proszę. 

00:58:19 – 00:58:31 

Andrzej Szarwas: 

Za rok ubiegły mam pytanie. Ile gmin podpisało porozumienie? I na te następne lata, ile gmin 

wyraziło wolę podpisania porozumienia? 

00:58:32 – 00:58:34 
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Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Starosta, proszę. 

00:58:34 – 00:59:30 

Daniel Kowalik: 

Niestety nie pamiętam, ile gmin podpisało w tamtym roku porozumienia. Na pewno nie podpisała 

Gmina Dąbrowice. Z tego co pamiętam, Krośniewice i Kutno, ale ręki sobie nie dam uciąć, więc to 

prawdopodobnie były wszystkie gminy oprócz tych trzech gmin. Ale do końca nie wiem. W tym roku, 

chyba też jak w tamtym, ubiegłym roku, zgodnie z Państwa Radnych tutaj sugestią, uchwała jest 

podejmowana na wszystkie gminy, żeby ewentualnie każda gmina, która sobie zmieni zdanie będzie 

mogła przystąpić do tego programu, a nie będziemy musieli ponawiać tej uchwały. Rok do roku to są 

te same gminy zawsze, więc myślę, że będzie podobnie jak w tamtym roku. Ale no tą uchwałą, za 

Państwa sugestią, dajemy możliwość ewentualnie wszystkim gminom dołączyć się. Nawet jeśli dzisiaj 

takiej woli nie wykazują. Dziękuję. 

00:59:31 – 01:01:18 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Myślę, że Pan Radny informację od Starosty otrzyma niezwłocznie. Proszę Państwa, 

przechodzimy do głosowania imiennego. Będę z imienia i nazwiska wyczytywał naz… czytał nazwiska 

Państwa Radnych. Proszę o głos, o oddanie „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję 

się od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 
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Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Jestem za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 252… 352/67/2023 w sprawie 

przekazania zadania własnego Powiatu Kutnowskiego dotyczącego zimowego utrzymania dróg 

powiatowych w zakresie ich odśnieżania w sezonie zimowym 2023-2024 następującym gminom: 

Żychlin, Nowe Ostrowy, Oporów, Krzyżanów, Bedlno, Dąbrowice, Krośniewice, Kutno, Strzelce i 

Łanięta. 

Punkt 2e 

01:01:19 – 01:03:23 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2e. Jest to podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Kutnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2024 rok. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę 

wyczytywał kolejno nazwiska Państwa Radnych. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 
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Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Jestem za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 353/67/2023 w sprawie uchwalenia 
Programu współpracy Powiatu Kutnowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2024 rok. 

Punkt 2f 

01:03:23 – 01:04:55 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2f. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania do załatwienia 

skargi przełożonemu służbowemu. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. 

Proszę Państwa, skargi zostały ponumerowane, a więc jest to teraz skarga nr 1. Czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? Przechodzimy do głosowania. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 
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Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 354/67/2023 w sprawie przekazania do 

załatwienia skargi przełożonemu służbowemu. 

Punkt 2g 

01:04:56 – 01:06:08 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2g. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania do załatwienia 

skargi przełożonemu służbowemu. Jest to skarga nr 2. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na sesję. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał nazwiska kolejno 

Państwa Radnych. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 
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Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 355/67/2023 w sprawie przekazania do 
załatwienia skargi przełożonemu służbowemu. 

Punkt 2h 

01:06:08 – 01:07:32 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2h. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania do załatwienia 

skargi przełożonemu służbowemu. Skarga nr 3. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na sesję. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał nazwiska Państwa 

Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się od 

głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Jestem za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 
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Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: … 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 17 głosach za, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 356/67/2023 w sprawie przekazania do 
załatwienia skargi przełożonemu służbowemu. 

Punkt 2i 

01:07:32 – 01:08:54 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2i. Jest to podjęcie uchwały w sprawie przekazania do załatwienia 

skargi przełożonemu służbowemu. Skarga nr 4. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na sesję. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska 

Państwa Radnych. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: Jestem za 

Artur Gierula: … 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 
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z dnia 15 listopada 2023 roku 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Jestem za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Jestem za 

Dziękuję. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów przeciwnych i 

wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 357/67/2023 w sprawie przekazania do 

załatwienia skargi przełożonemu służbowemu. 

Punkt 3 

01:08:55 – 01:09:10 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. Jest to zakończenie obrad. Wyczerpaliśmy dzisiejszy porządek 

obrad. Dziękuję wszystkim Państwu za udział w sesji. Zamykam obrady LXVII sesji Rady Powiatu 

Kutnowskiego. 

 

Sesja nagrana była na płycie CD opisanej LXVII Sesja Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 15 listopada 

2023 roku. 

Protokołowała: 

Monika Gawryszczak 

 


		2025-01-13T11:35:44+0100
	Marek Drabik




